MINISTRY OF EDUCATION OF THE REPUBLIC OF BELARUS BELARUSIAN STATE UNIVERSITY FACULTY OF INTERNATIONAL RELATIONS Department of International Law

Annotation to the master's thesis

SETTLEMENT AGREEMENTS IN INTERNATIONAL COMMERCIAL DISPUTES: APPLICABLE LAW, LEGAL REQUIREMENTS TO FORM AND CONTENT, LEGAL EFFECT AND REMEDIES FOR NON-PERFORMANCE

Luo Tianjiao

Scientific supervisor – PhD in Law D. L. Davydenko

Minsk, 2025

ANNOTATION

1. Structure and scope of the master's thesis: 4 chapters, 65 p., 64 sources.

2. Keywords: International commercial dispute, Settlement agreement, Applicable law, Arbitration, Mediation, Alternative dispute resolution

3. The content of the work

Object of the study is legal relations in connection with conclusion of settlement agreements in international commercial disputes.

Subject of the study includes international treaties, regulatory legal texts of international origin, national legislation and case law on settlement agreements in international commercial disputes.

The aim of the thesis: to provide a comprehensive understanding of settlement agreements in international commercial disputes, including their types, legal requirements, and enforcement mechanisms. The paper aims to guide parties in effectively utilizing settlement agreements to resolve disputes efficiently and avoid lengthy legal proceedings.

Methods of research: formal dogmatic legal method, analysis, synthesis, legal comparison.

Results: Settlement agreements need to be voluntarily concluded, reached on the basis of legal equality and good faith. Their content must not violate public policy and mandatory legal requirements. A settlement agreement is essentially a contract that is legally binding on both parties once it is reached. The validity of a settlement agreement is affected by compliance with the required form, the legality of its content, the fairness of the process of reaching it, and the applicable legal system. If the content of the agreement violates the mandatory provisions of applicable law or the process of reaching it was not fair, the agreement might be deemed null and void.

The determination of the law applicable to a settlement agreement in transnational disputes relies on contractual "applicable law" clauses or, if there is no such clause, the principle of closest connection.

The core content of a settlement agreement includes specific terms of the dispute termination, such as the rights and obligations of the parties which typically includes waivers, novation of the disputed relations, accord and satisfaction. Cross-border enforcement of settlement agreements, in particular its procedure, still relies foremost on the recognition and enforcement mechanisms of the domestic laws of the respective country.

The non-performing party may have to bear the losses caused to the other party due to breach of contract, including direct economic losses, loss of reputation, and reasonable expenses. *Reliability of materials and results of the thesis:* The materials used and the results of the thesis work are reliable. The work was done independently.

Recommendations for the use of the results: The results of the settlement agreements in international commercial disputes provides insights that can guide companies in using these agreements to effectively resolve conflicts, help legal professionals navigate legal intricacies, inform policymakers in developing effective regulatory frameworks, and support international organizations in establishing global standards for dispute resolution mechanisms.

1. Структура и объем дипломной работы: 4 главы, 65 страницы, 64 источника.

2. Ключевые слова: международный коммерческий спор, соглашение об урегулировании спора, мировое соглашение, применимое право, арбитраж, медиация, альтернативное разрешение споров

3. Содержание работы

Объектом исследования являются правоотношения в связи с заключением мировых соглашений об урегулировании международных коммерческих споров.

Предметом исследования являются международные договоры, нормативные акты международного происхождения, национальное законодательство и судебная практика по мировым соглашениям в международных коммерческих спорах.

Цель работы: формирование комплексной концепции мировых соглашений об урегулировании международных коммерческих споров, включая их типы, правовое регулирование и механизмы обеспечения исполнения. Работа направлена на то, чтобы предоставить руководство субъектам внешней торговли для эффективного использования мировых соглашений во избежание длительных судебных процедур.

Методы исследования: формально-юридический метод, анализ, синтез, сравнительно-правовой.

Результаты: Мировые соглашения должны заключаться добровольно, на основе правового равенства и добросовестности. Их содержание не должно нарушать публичный порядок и императивные правовые нормы. Мировое соглашение по сути является договором, который становится юридически обязательным для обеих сторон после его заключения. Действительность мирового соглашения зависит от соблюдения формы, законности его содержания, справедливости процесса его достижения и применимой правовой системы.

Если содержание мирового соглашения нарушает императивные положения применимого права или процесс его достижения не был справедливым, соглашение может быть признано недействительным. Определение права, применимого мировому соглашению об к урегулировании транснационального спора, основывается на договорных положениях о «применимом праве» или, если такого положения нет, на принципе наиболее тесной связи.

Основное содержание мирового соглашения включает конкретные условия прекращения спора, такие как права и обязанности сторон, которые обычно включают отказы от претензий, новацию спорных отношений, отступное. Трансграничное исполнение мировых соглашений, в частности его процедура, по-прежнему в первую очередь опирается на механизмы признания и исполнения внутреннего законодательства соответствующей страны.

Не исполнившая сторона может быть принуждена нести убытки, причиненные другой стороне из-за нарушения мирового соглашения, включая прямые экономические убытки, потерю репутации и разумные расходы.

Достоверность материалов и результатов диссертации: Использованные материалы и результаты дипломной работы являются достоверными. Работа выполнена самостоятельно.

Рекомендации по использованию результатов: работа о применении мировых соглашений в международных коммерческих спорах дает научную основу для уяснения того, как субъекты внешней торговли могут использовать эти соглашения для эффективного разрешения конфликтов, помогают юристам ориентироваться в юридических тонкостях, содействие разработчикам правовой политики в улучшении нормативной базы внесудебного урегулирования споров; содействие международным организациям в установлении глобальных стандартов для механизмов разрешения споров.